
 
 

PROTOKÓŁ  Nr  XL/2014 
z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytych w dniu  27 marca 2014r. 
 

Ad. 1.  W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o 
godz. 10 00 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Danuta Warszawska dokonała 
otwarcia obrad XL sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych, Burmistrza Chodcza – 
Kazimierza Sawińskiego, Sekretarza MiG Chodecz – Benedykta Nowakowskiego, Skarbnika 
MiG Chodecz – Danutę Nowakowską, Powiatowego Rzecznika Konsumentów, Kierownika 
Posterunku Policji w Choceniu Pana Grzegorza Safianowskiego, kierowników jednostek 
budżetowych, kierowników zakładów pracy, sołtysów oraz pozostałe osoby obecne na sali.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 13 radnych na 
stan 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 
podejmowania uchwał. Na sali nie jest obecny radny Bohdan Kluzik i Jarosław Grabczyński. 
Przewodnicząca wskazał iż, zanim przejdzie do dalszej realizacji porządku obrad, to 
podziękuje za współpracę Kierownikowi Posterunku Policji w Choceniu Panu Grzegorzowi 
Safianowskiemu. Przekazała iż obecnie podlega Miasto i Gmina Chodecz pod Komisariat 
Policji w Kowalu. W imieniu Rady i samorządu Chodcza podziękowano za współpracę i 
wręczyła wiązankę  kwiatów.  
Pan Grzegorz Safianowski podziękował za współpracę z samorządem gminnym i Radą Miejską 
w Chodczu. Współpraca między nami zakończyła się z rokiem 2013. Stwierdził iż mieszkańcy 
są bardzo mili,  współpraca była bardzo dobra. 
 Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu porządku obrad – 
przedstawiła proponowany porządek obrad sesji jak niżej. 
 

Proponowany  porządek  obrad: 
 
1.   Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji, 

2.   Przedstawienie informacji na temat praw konsumentów. 
       - informację przedłoży Powiatowy Rzecznik Konsumentów Pan Piotr Krygier, 
       - dyskusja,  
3.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 

4.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     
           wniosków z posiedzeń Komisji, 
       -  dyskusja, 
5.   Uchwała w sprawie  nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki. 
       -  przedłożenie  informacji  w przedmiotowej sprawie -  Skarbnik MiG Chodecz, 



       -  opinia Komisji Budżetu i Finansów – Przewodniczący Komisji Kazimierz Powietrzyński, 
       - dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
6.   Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w 2014 roku. 
      -  przedłożenie  informacji w przedmiotowej sprawie – Pan Robert Drzewiecki,  
      - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – Przewodniczący Komisji Jerzy 
        Stempczyński, 
      -  dyskusja, 
      -  podjęcie uchwały, 
7.   Uchwała w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Chodczu 
uprawnionego do stwierdzenia zakresu i konieczności odbywania podróży służbowych przez 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chodczu, 
      -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - Przewodniczący Rady, 
      -  dyskusja, 
      -  podjęcie uchwały, 
 8.  Interpelacje i  zapytania radnych. 
 9.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
10.  Zakończenie obrad sesji. 
Burmistrz Chodcza  zwrócił się  do Przewodniczącej Rady Miejskiej o wyłączenie z porządku 
obrad pkt. 6. Spowodowane jest brakiem  podpisanej umowy z lekarzem który miałby  
wykonywać zadania wynikające z uchwały. Wstępnie były uzgodnienia, jednakże lekarz z 
którym uzgodniono odchodzi na emeryturę i zrezygnował ze współpracy. Burmistrz poprosił 
o przełożenie tego pkt. na następne obrady sesji. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Arkadiusz Koza, poprosił o wprowadzenie pod 
obrady sesji dwóch  uchwał , ponieważ odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej w terminie, 
gdzie zostały wysłane materiały na sesję, w związku z tym, że materiały przygotowano, 
prośba o ich wprowadzenie pod obrady dzisiejszej sesji tj. podjęcie uchwały w sprawie  
wygaśnięcia mandatu radnej Pani Anny Twardowskiej, oraz uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Dyrektora SZPO w Chodczu. 
Przewodnicząca zwróciła się do radnych o przystąpienie do głosowania tj.- wycofanie pkt. 6 . 
uchwały w sprawie  programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w 2014r. a wprowadzić dwie uchwały które 
wyżej zostały wymienione. Kto z radnych jest za wprowadzenie zmian powyższych do 
porządku obrad , za -  13 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się -0. 

Proponowany  porządek  obrad: 
 
1.   Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji, 

2.   Przedstawienie informacji na temat praw konsumentów. 
       - informację przedłoży Powiatowy Rzecznik Konsumentów Pan Piotr Krygier, 
       - dyskusja,  
3.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 



4.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     
           wniosków z posiedzeń Komisji, 
       -  dyskusja, 
5.   Uchwała w sprawie  nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki. 
       -  przedłożenie  informacji  w przedmiotowej sprawie -  Skarbnik MiG Chodecz, 
       -  opinia Komisji Budżetu i Finansów – Przewodniczący Komisji Kazimierz Powietrzyński, 
       - dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
6.   Uchwała w sprawie wygaśnięcia mandatu radnej Pani Anny Twardowskiej. 
      -  przedłożenie  informacji w przedmiotowej sprawie – Przewodniczący Kom. Rewizyjnej.  
      - opinia Komisji  Rewizyjnej. 
      -  dyskusja, 
      -  podjęcie uchwały, 
7.   Uchwała w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Chodczu 
uprawnionego do stwierdzenia zakresu i konieczności odbywania podróży służbowych przez 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chodczu, 
      -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - Przewodniczący Rady, 
      -  dyskusja, 
      -  podjęcie uchwały, 
 8.  Uchwała  w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora  SZPO w Chodczu. 
      -  przedłożenie  informacji w przedmiotowej sprawie – Przewodniczący Kom. Rewizyjnej.  
      - opinia Komisji  Rewizyjnej. 
      -  dyskusja, 
      -  podjęcie uchwały, 
9 .   Interpelacje i  zapytania radnych. 
10. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
11. Zakończenie obrad sesji. 
 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska przystąpiła do przegłosowania przedstawionego 
porządku obrad sesji wraz z wprowadzonymi zmianami. Za przyjęciem proponowanego 
porządku głosowało 13 radnych, przeciwnych -0, wstrzymujących -0. Porządek obrad  XL sesji 
został przyjęty 13 głosami za. 
Przewodnicząca Rady przekazała, iż protokół z obrad poprzedniej sesji został sporządzony, był 
przedłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał możliwość zapoznania się z protokołem w 
Biurze Rady. Protokół został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu Nr XXXIX 
głosowało – 13 radnych, przeciwnych – 0, wstrzymujących się – 0. Protokół z poprzedniej sesji 
został przyjęty 13 głosami za. 
 

Ad. 2.   Przedstawienie informacji na temat praw konsumentów. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przekazała iż na obrady sesji zaprosiła Powiatowego 
Rzecznika Praw Konsumentów  w celu udzielenia pomocy przy rozwiązywaniu wielu spraw 
życiowych, które nie mogą być rozwiązane na szczeblu Gminnym. Wówczas Rzecznik Praw 
Konsumentów udzieli takiej pomocy.  



Pan Rzecznik Praw Konsumentów przybliżył sprawy w jakich może udzielać pomocy. Zgodnie 
z przepisami  ustawy na Samorządzie Powiatowym spoczywa obowiązek  funkcjonowania 
Powiatowego Rzecznika Praw Konsumentów.  Wskazał iż w Powiecie funkcjonuje Rzecznik w 
osobie Piotr Krygier, żeby wykonywać zadania Rzecznika trzeba posiadać odpowiednie 
kwalifikacje. Przekazał iż posiada odpowiednie wykształcenie oraz  kilkuletni staż pracy  do 
wykonywania tego zawodu. Wskazał iż jest generalnie w stanie pomagać. Problem jedyny w 
tym, że siedziba jest we Włocławku co stwarza generalnie trudność w dotarciu  z oddalonych 
Gmin. Najczęściej docierają z Gmin: Włocławek, Fabianki, Lubanie, Brześć Kujawski.  
Najczęściej pomagamy  osobom – konsumentom oraz zakład lub korporacja. Najczęściej 
pomagam  w zakresie bezpłatnego poradnictwa. Drugim istotnym instrumentem, który 
pozwala pomagać ludziom to jest  podejmowanie wystąpień. To jest kierowanie pism  do 
Przedsiębiorcy , a obowiązkiem przedsiębiorcy jest udzielenie odpowiedzi , co pozwala 
załatwić jakąś  część sprawy. Do uznania Rzecznika należy , czy podejmie dana sprawę, czy 
też nie. Wskazał Rzecznik iż podchodzi liberalnie do różnych wystąpień. Rzecznik pomaga 
sporządzać pisma procesowe , występować do Sądu, pomoc z różnymi dużymi korporacjami, 
dużymi monopolistami. Wskazał iż z terenu Gminy Chodecz wystosował jedno wystąpienie. 
Wiele problemów sprowadza się do sytuacji takich iż nabywcy towarów nie czytają umów 
które zawierają wiele kruczków prawnych. Jest prawna moc 10 dni na złożenie rezygnacji z 
podpisanej  decyzji. Jeżeli będą występowały sprawy nurtujące mieszkańców bądź przykre 
sprawy prawne to Rzecznik Praw Konsumentów udzieli pomocy w postaci wystąpień  lub 
zredagowania pism. 
 
Radna Kwiatkowska Ewa zwróciła się z zapytaniem, jakie byłyby koszty związane z 
przyjazdem chociażby raz w tygodniu  Rzecznika. 
W odpowiedzi otrzymała, iż pomoc Rzecznika jest bezpłatna, ponieważ  Starostwo 
Powiatowe jest zobowiązane do zabezpieczenia pomocy w powyższym zakresie. 
 
Radny  Kazimierz  Powietrzyński  powiedział , iż wskazane byłoby aby Rzecznik Praw 
Konsumentów chociażby  raz w  miesiącu  prowadził dyżur w Urzędzie  Gminy dla potrzeb 
mieszkańców. Dobre byłoby takie działanie dla starszych  mieszkańców naszej Gminy , 
ponieważ młodzi ludzie bardziej orientują się w przepisach prawa. 
 
Sołtys Jerzy Szałański wskazał, iż  Rzecznik Praw Konsumenckich jest jak najbardziej  
potrzebny  mieszkańcom przy tym chorym prawie. To chore prawo i osoby które okradają 
ludzi winni być karani przez prawo. Powstaje wiele Spółek które działają bezprawnie. Od 
tego aby ścigać takich różnych przestępców powinno być prawo Państwowe. To jest chory 
kraj i chore prawo.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej zwróciła się z zapytaniem , czy Rada jest za tym aby raz w 
miesiącu  Rzecznik Praw Konsumentów  urzędował  w Gminie i poddała zapytanie pod 
głosowanie. Za głosowało – 13 radnych, przeciw -0, wstrzymujących- 0. W wyniku 
głosowania radni wyrazili zgodę na urzędowanie Rzecznika Praw Konsumentów w Gminie 
Chodecz jeden raz w miesiącu. Przewodnicząca Rady poinformowała iż wystosowane 
zostanie pismo do Starosty Powiatowego w powyższej sprawie. 
Na tym punkt powyższy zakończono. 
 
Ad. 3.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 



Burmistrz Chodcza Kazimierz Sawiński przedłożył  informację ze swej  działalności między 
sesjami. Treść  informacji stanowi załącznik do protokołu.  

Dyskusja: 
Radna Grażyna Wilińska zwróciła się z zapytaniem, czy  nasza Gmina wystosowała jakieś 
wnioski i co zamierzamy w najbliższym okresie robić. 
Burmistrz Chodcza odpowiedział, iż  jest takie Zespół na szczeblu powiatu tj. Pan Starosta, 
Pani Braszkiewicz i Pan Brenda , którzy opracowuje  Strategię dla Powiatu i taką strategię 
również Gmina opracowała do wykonania, to są drogi w szczególności na wsiach i to byłoby 
na tyle. Jeszcze sprawa rozbija się o ulicę Al. Zwycięstwa. Na tym  dyskusję zakończono. 
 
4.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Koza Arkadiusz -  przekazał iż Komisja Rewizyjna 
odbyła jedno posiedzenie  w okresie międzysesyjnym tj. 20 marca br. rozpatrując pismo 
Wojewody Kujawsko-Pomorskie w sprawie radnej Pani Anny Twardowskiej. W sprawach 
bieżących Komisja kontynuowała sprawę  związaną  ze skargą na dyrektora SZPOw Chodczu. 
Będą projekty uchwał w przedmiotowych sprawach i przy tym punkcie będzie bliżej 
omówione. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów radny Powietrzyński Kazimierz-  Komisja 
spotkała się 24 marca br. opinia w sprawie uchwały na nie wyrażanie zgody na fundusz 
sołecki. Na dobra sprawę nie wiedzieliśmy jak podejść do tej sprawy. To sołtysi muszą 
wiedzieć czy chcą ten fundusz posiadać wyodrębniony czy też nie. Jeżeli Pani Skarbnik będzie 
omawiać ten temat, to winna przedłożyć jakie sołectwo posiada ile środków finansowych. 
Poważną sprawą dla nas to jest przekształcenie ZGK w Chodczu, oraz  omawiano sprawę 
remontu w SZPO w Chodczu. 
Przewodnicząca Rady udzieliła głos dla Dyrektora SZPO w Chodczu. Dyrektor przekazał iż 
projekt opracowany  został podzielony na trzy etapy do  realizacji. Te trzy etapy zostaną 
rozbite na trzy projekty. Pierwszy dotyczyć będzie docieplenia elewacji zewnętrznej z 
dociepleniem  strychu  , drugi dotyczyć będzie  polepszenie ogrzewania co. A trzeci to jest 
remont hali, czyli  wymiany ubytków tynku zewnętrznej elewacji i  docieplenia zewnętrznej  
ściany tej hali.  
Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej radny Wiesław Feliniak  
poinformował iż w okresie międzysesyjnym Komisja nie odbywała posiedzeń. 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska radny Jerzy Stempczyński, 
przekazał iż odbyła Komisja dwa posiedzenia. W pierwszym przypadku była to wizja lokalna 
na cmentarzu, chodzi o tereny nad jeziorem i zalegające śmieci . Komisja widzi potrzebę  
współpracy z Księdzem Prałatem co do usuwania śmieci zarówno z cmentarza jak i przy 
ogrodzeniu. Wokół ogrodzenia cmentarnego znajduje się mnóstwo śmieci. Następne 
spotkanie było poświęcone Pani Skiermańskiej w sprawie odsprzedaży gruntów dla potrzeb 
Gminy w okolicach zejścia do jeziora w Chodczu. Ponadto Komisja zajmowała się sprawą 
przekształcenia Zakładu Gospodarki Komunalnej w Chodczu  oraz  zajmowano się projektem 
uchwały  w sprawie bezdomnych psów . 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu radna Grażyna Wilińska 
przekazała iż odbyła jedno posiedzenie w dniu 11 marca 2014r. gdzie zajmowała się 
dowozem uczniów do szkół na terenie Miasta i Gminy Chodecz oraz sprawą 
termomodernizacji budynku SZPO w Chodczu, oraz organizacja Kupały 2014r. 
Przewodnicząca Komisji poinformowała radnych i zebranych , że autobusy które dowożą 



uczniów dziennie pokonują 490 km po terenie Gminy Chodecz. Przy  czym 395 km wykonuje 
Zakład Gosp. Komunalnej  który posiada swój tabor autobusowy, Szkoła 105 km, posiada             
1 autobus. Wskazała iż są to ogromne liczby bo prawie 500km po drogach gminnych jeżdżą 
codziennie. Szkoła w Chodczu  - koszty dowozu  wynoszą 76 tys. zł. miesięcznie przy 
dowożeniu 59 uczniów ,  a Komunalka dowozi 190 uczniów i  koszty wynoszą 256 tys. zł. oraz 
dla 51 uczniów zakupowane  są  bilety miesięczne na przejazd PKS na kwotę 33 tys. zł. co 
stanowi ogółem kwotę 365 tys. zł. PKS przedstawił swoja ofertę na przewóz uczniów za 
kwotę 2,50 zł. dziennie  przy czym Komunalka dowozi za kwotę 3,00 zł dziennie. Trzeba nad 
tą sprawą przysiąść i rozpatrzeć na następnych posiedzeniach Komisji. Drugim ważnym 
tematem była sprawa termomodernizacji obiektu SZPO w Chodczu. Było sporo ofert 
złożonych na wykonanie tego zadania, najtańsza była za 29.500,-zł. tak że prawie 30 tys. zł  
ten projekt będzie kosztował. Przewodnicząca przekazała ,że został rozstrzygnięty przetarg 
na wykonanie modernizacji w OSP na terenie Gminy i Miasta tj. w Chodczu, Cettach i Łani. 
Jak poinformował są duże oszczędności z tego tytułu. Trzecia spraw która była rozpatrywana 
to sprawa Kupały 2014r. i niepokoi sprawa , że będzie zapytanie cenowe w Internecie, a 
osoba która wygra przetarg zapewni muzykę. Uważa Przewodnicząca , ze tak nie powinno 
być, to my powinniśmy sugerować jaki typ muzyki na tę okoliczność. 
 
Przewodnicząca Komisji Statutowej Ewa Kwiatkowska , Komisja Statutowa nie odbywała w 
okresie międzysesyjnym posiedzenia, zwróciła się do radnych aby do końca kwietnia br. 
zgłaszać wnioski i propozycje co do projektu Statutu, a na początku maja wnioski zostaną 
zebrane i projekt Statutu uzupełniony o propozycje będzie mógł być przedstawiony na 
posiedzeniach Komisji. 
Dyskusja nad powyższym tematem. 
Dyskusji nie było. 
 
Ad. 5.   Uchwała w sprawie  nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
środków stanowiących fundusz sołecki. 
Informację w powyższym przedłożyła   Pani  Skarbnik MiG Chodecz, przekazała iż zgodnie z 
ustawą o funduszu sołeckim Rada jest zobowiązana do podjęcia uchwały o wyodrębnieniu 
środków finansowych dla poszczególnych sołectw w Gminie bądź nie wyodrębnienia  na rok 
przyszły tj. na 2015. 
 Opinia Komisji Budżetu i Finansów – Przewodniczący Komisji Kazimierz Powietrzyński, 
powiedział iż przedmiotowa sprawa budzi kontrowersje, ponieważ już kolejny rok sprawa 
jest rzucana na posiedzenie Komisji i przedkładany jest projekt Pana Burmistrza  o 
niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie środków. Chodzi tu o kwotę 230 tys. zł. na 20 sołectw.  
Dwa lub trzy tygodnie temu wyszła nowelizacja  ustawy o funduszu sołeckim, do tego nie ma 
jeszcze rozporządzeń i dokładnych co i jak dysponować tymi środkami. Każde sołectwo w 
zależności od wielkości ma naliczane sołectwo. Gdyby było wiadomo ile pieniędzy będzie 
posiadało poszczególne sołectwo wówczas można dyskutować na co przeznaczyć te środki, 
ponieważ Rada Sołecka może decydować o ich wydatkowaniu poprzez Zebranie Wiejski dane 
sołectwo może decydować na co przeznaczyć. Przy wykonywaniu zadań sołectwa mogą się 
łączyć dla wykonania danego zadania lub przedsięwzięcia. To sołtysi winni zdecydować o 
tych funduszach. Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały o nie wyodrębnianiu 
środków finansowych na poszczególne sołectwa, jednakże rani i sołtysi zdecydują dzisiaj na 
sesji jaka  zostanie podjęta uchwała. 



Burmistrz Chodcza wskazał, że środki z budżetu są wydatkowane na poszczególne sołectwa 
na remonty i modernizacje dróg na terenie Gminy i nie należałoby tego zadania rozwalać lub 
obecnie zmieniać.  
 
Radny Feliniak Wiesław co do bieżących napraw dróg gruntowych odbędzie się posiedzenie 
Komisji i kto jest zainteresowany tym posiedzeniem zaprosił. Kwota jaka zostanie 
przeznaczone na bieżące naprawy dróg gruntowych to około 80 tys. zł. Będzie gruz wożony 
na wszystkie sołectwa jednakże w zależności od potrzeb . 
Skarbnik  MiG poproszona przez P. Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała jakie kwoty 
środków finansowych przypadałyby na każde z sołectw. Treść informacji stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. Kwota do  dyspozycji to w granicach 230 tys. zł. Jeśli chodzi o zwrot to 
będzie zależało od realizacji. 
Dyskusja: 
Kwiatkowska Ewa  radna czy na pewno w tym momencie musimy zamknąć sprawę nie 
wyodrębnienia środków w sołectwie. Może dajmy możliwość dysponowania tymi środkami 
sołtysom. Nie zamykajmy możliwości działania sołtysom. 
Radny  Szymurski  Zbigniew wskazał iż jest za tym jak przedmówczyni aby dać szansę 
sołtysom do działania i wystartować z  jakiegokolwiek programu działania aby można było 
coś dla sołectwa zrobić. 
Wilińska Grażyna radna powiedziała iż jest za tym aby oddolnie inicjatywy szły, to  sołtysi 
wiecie co jest potrzebne w danym sołectwie. Obecnie Komisja dzieli pieniądze na sołectwa. A 
jeżeli pieniądze będą wydzielone to już sołtysi będą decydować i wydatkować. Jednakże 
będzie to większa prac w danym Sołectwie. Wniosek składany będzie do Rady za 
pośrednictwem Pana Burmistrza. Jeżeli w roku 2015 byłaby kwota 240 tys. zł. i zwrot 20% to 
jednak stanowi to 48 tys. do nas wróci. Wydaje się ,że warto spróbować i zadziałać w formie 
wyodrębnienia środków na sołectwa. 
Biernacki Henryk  radny poprosił aby Przewodnicząca wyraźnie powiedziała jakie obowiązki 
spadną na sołtysów w związku z tymi finansami, co będą  musieli zrobić na tych sołectwach, 
a co zrobi Gmina, czy utrzyma bieżące naprawy dróg, czy  Gmina odśnieży w okresie zimy 
drogi do przejezdności. 
Przewodnicząca Rady powiedziała,  czy droga będzie remontowana, lub odśnieżana to 
zależeć będzie od dogadania się  Burmistrza a sołectwem. Burmistrz może zająć się 
remontem dróg, a sołectwo zajmie się remontem sali lub świetlicy lub na wycieczkę. Nowa 
ustawa daje lepsze warunki niż poprzednia. To się wiąże z większą ilością pracy w sołectwie. 
Na ten temat rozmawialiśmy już rok temu, obecnie rozmów nie było, a to źle. 
Przewodnicząca rady udzieliła głosu sołtysom aby się wypowiedzieli. 
Lipiński Chodeczek – do kiedy mamy uchwalić wykonanie zadań. Bo jeżeli uchwalimy teraz to 
będzie zadanie dla nowej rady i sołtysów.  
Kwiatkowska Ewa uchwałę podejmuje się na dana chwilę a nie dla nowej rady czy sołtysa. 
Sołtys Biernacki Stanisław powiedział że już takie fundusze były wydzielane , a środki 
przepadają  jeżeli nie zostaną wykorzystane. 
Sekretarz Miasta i Gminy jeżeli chodzi o fundusze sołeckie to została znowelizowana ustawa 
w tym roku , weszła w życie w miesiącu lutym 2014r. Jednakże to zagadnienie nie jest takie 
proste. Środki funduszu przeznacza się na realizację przedsięwzięć sołectwa, które zgłoszone 
we wniosku  sołectwa  są zadaniami własnymi Gminy służą poprawie warunków życia  
mieszkańców i są zgodne ze Strategią Rozwoju Gminy. Nie posiadamy jakiejkolwiek Strategii 
Rozwoju Gminy  i tych zadań które możemy realizować w danym sołectwie. Podstawą 



przyjęcia  jest  Strategia  Rozwoju Gmina. Druga sprawa powiedział to środki funduszu mogą 
być przeznaczone  na pokrycie  skutków  klęsk żywiołowych. Te fundusze można przeznaczać 
na remonty, naprawy chodników, dróg, place zabaw zakup koszy na wsie, zakup sadzonek 
kwiatów, drzew, tylko na cele społeczne i poprawę infrastruktury. Wszelkie  przygotowanie 
dokumentów spoczywa na Radzie Sołeckiej. Dzisiaj bezwarunkowo musimy podjąć uchwałę  
w jedną lub drugą stronę. Do 31 lipca br. przekazywane są wysokości środków na dane 
sołectwa. Następnie do 30 września  zebranie wiejski ustala plan realizacji funduszu 
sołeckiego na podstawie określonych kosztorysów i uzasadnienie wniosku tj. pełną 
dokumentacje opracowaną przez sołectwo wnioski przekazuje Burmistrzowi. Następnie do 
31 marca roku następnego w uchwale budżetowej  są zbite wnioski w budżecie do realizacji . 
Jest 1 rok na realizację tych zadań przygotowanych przez sołectwo. Jeśli chodzi o remonty 
świetlic czy sal sołeckich  to jest w gestii Burmistrza. Zależy to od dogadania się z 
Burmistrzem. Trzeba zatrudnić osobę na prowadzenie tych zadań. Trzeba będzie 
wygospodarować środki na utrzymanie tego zadania i zatrudnienie osoby.  
Szymurski Zbigniew powiedział iż odczuł tak wypowiedź Sekretarza że straszy sołtysów. Czy 
Sekretarz  uważa ,że na wsi są ludzie nie wykształceni,  mieszkają ludzie z wykształceniem, 
posiadają internet i umieją wypełnić wniosek. Zaapelował do sołtysów , że warto 
wprowadzić takie zadanie. Radni winni  się zastanowić i podjąć tą uchwałę o wyodrębnieniu 
środków. 
Sekretarz zwrócił uwagę radnemu, że powiedział prawdę jak będzie wyglądał całokształt 
takiego zadnia a zamiaru straszenia nie miał i wyprasza takie określenia. 
Radny Koza Arkadiusz powiedział iż czwarty  raz  Rada podejmuje uchwałę w tej sprawie, 
dzisiaj dopiero zawrzała dyskusja na ten temat. Nigdy to nie było przygotowane w sposób 
konsultacyjny  z sołtysami na zebraniach wiejskich. Przed sesją  otrzymywaliśmy informację iż 
to się nie opłaca i nie kalkuluje. Gminy sąsiednie prowadzą to zadanie. Mają ten fundusz 
wyodrębniony już od kilku ładnych lat. I słyszymy ile zostało zrobione. Obecnie tylko 
słyszymy że to będzie dodatkowa robota, że to się nie opłaca. Ponadto Burmistrz na 
początku tego tematu powiedział, że środki na drogi zostały ustalone, ale to jest budżet roku 
przyszłego .Radny uważa że powinniśmy my wszyscy zaryzykować i wyodrębnić te środki w 
budżecie na poszczególne sołectwa. A jak to będzie funkcjonowało to się okaże. Funkcjonuje 
fundusz sołecki  w innych Gminach , mają ludzie możliwości wydatkowania tych środków w 
sołectwach. Tylko to był błąd , że nie była ta sprawa konsultowana w sołectwach wcześniej. 
Jest to duży błąd, chociaż ta ustawa weszła  w miesiącu lutym i wniosła trochę zmian. 
Wskazał iż wniosek radnego jest taki, aby wyodrębnić fundusz sołecki w każdym sołectwie. 
Sołtys Lewandowski Wacław powiedział iż jest to wszystko bardzo  ładnie ale obecnie 
jesteśmy postawieni pod mur i tylko rada zadecyduje. A jednak byłoby wskazane aby 
porozmawiać z mieszkańcami. Jakie mają zdanie na ten temat, bo może nie chcą mieć 
kłopotów . Nie można takich spraw brać z zaskoczenia. 
Szałański Jerzy  od lat obserwując to jako radny i sołtys, jeżeli nie zostaną wykorzystane 
środki to nie są  ponownie przekazywane na sołectwo, ale i nie pisze że nie można wziąć 
ponownie. Obecnie się okazuje że to będzie około 240 tys. zł. i spróbujmy choćby raz, bo tak 
to na remonty i odśnieżanie było tylko 80 tys. zł. Proponował spróbować i wejść w to 
zadanie. 
Biernacki Henryk powiedział, iż pomimo że uchwalimy taka uchwałę to wiele sołectw nie 
wejdzie w to zadanie. 



Arkadiusz Koza  jako sołtysi macie pewne decyzje podejmować, radni te ż maja obowiązek 
podejmować pewne decyzje. Jednakże faktem powinny być zebrania sołeckie. Dzień                    
31 marca br. jest ostatnim dniem podjęcia uchwały. 
Wiesław Faliniak  same mądre słowa, tylko trochę to powiązanie  kulturalno społeczne 
powiązane jest razem z infrastrukturą. Tylko tu jest pewna wątpliwość. Fundusz sołecki 
spróbujmy, ale nie wiemy czy nowa Rada i sołtysi będą chcieli przyjąć. 
Sołtys Lipiński jeżeli do 30 września mamy przedstawić dobre wnioski o inwestycje, a my na 
tym się nie znamy, a ten termin 30 września br. to jest tragiczny. 
Radny Koza Arkadiusz zaproponował przerwę w obradach 10-15 minutową aby sołtysi mogli 
porozmawiać i pomóc nam radnym w podjęciu decyzji. 
Radny Jerzy  Stempczyński  wskazał, aby każdy sołtys powiedział za czym się opowiada. 
Przewodnicząca Rady  zwróciła się z pytaniem kto z sołtysów jest za wyodrębnieniem 
funduszu, a kto przeciw. Każdy z sołtysów miał możliwość się wypowiedzieć. 
Na obecnych 18 sołtysów, 16  wypowiedziało się pozytywnie, 2 głosy negatywne. 
Przewodnicząca Rady przekazała iż radni mają pełen obraz co do  wyodrębnienia środków w 
budżecie dla poszczególnych sołectw. 
Przewodnicząca Rady poprosiła o odczytanie projektu uchwały w powyższej sprawie. 
Przystąpiono do głosowania kto z radnych jest za nie wyodrębnieniem środków – 0, przeciw 
– 11 głosów,  wstrzymujące – 2 osoby. Przewodnicząca stwierdziła iż fundusz został 
wyodrębniony dla sołectw. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwały o wyodrębnieniu środków 
stanowiących funduszu sołecki. 
Uchwała Nr XL/241/14 – za przyjęcie 11, wstrzymały 2 głosy, przeciw -0. 
 
 

Ad. 6.   Uchwała w sprawie wygaśnięcia mandatu radnej Pani Anny Twardowskiej. 
     Informację przedłożył  Przewodniczący Kom. Rewizyjnej Pan Koza Arkadiusz.  Wskazał iż 
zgodnie z przesłanym do Przewodniczącej Rady Miejskiej  pismem Wojewody Kujawsko-
Pomorskiego  przystąpiono do prac przez Komisję  nad tematem przestrzegania art. 24f  
przez radną  P. Annę Twardowska. W związku z powyższym odczytał uzasadnienie do 
projektu uchwały nad którym pracowała Komisja Rewizyjna. Treść stanowi załącznik do 
protokołu. W związku z tym został przygotowany projekt uchwały o wygaśniecie mandatu 
radnej. Chociaż do końca się z tym nie zgadzamy to jednak zobowiązanie przez Wojewodę 
trzeba było wykonać. 
Wyjaśnienia radnej Anny Twardowskiej , było zgłoszenie ze szkoły o złożeniu ofert na 
dostarczanie żywności, więc zostało złożone zgłoszenie o chęci sprzedaży żywności. 
Przystąpiliśmy do przetargu. Sądziliśmy , że nie wygra  nasz sklep tego przetargu.  Złożyliśmy 
my jedni ofertę i była ona najtańsza na ten asortyment. I powstał w tym wszystkich problem. 
W każdym bądź razie takie zdarzenie miało miejsce . 
Pan Marek Kwieciński powiedział, że współpraca w sprawie dostarczania żywności z Panią 
Twardowską trwała od lat. Od lat  dokonywane były zakupy produktów do dwóch stołówek. 
Nieświadomie nastąpiła ta kwestia podpisania umowy. W tych podstawowych artykułach jak 
przyprawy i drobne dodatki do potraw zasugerowała dobre ceny , które dla nas jako firmy 
były przemawiające. Wpadliśmy my i Pani Twardowska w dość niekomfortowa sytuacje. 
Podziękował za lata współpracy, jak również za obecne dostawy. Podziękował za pomoc dla 
szkoły i przedszkola. Wskazał iż umowa została rozwiązana. 



Arkadiusz Koza  wskazał, że my radni  rozumiemy ,że ten  przepis jest do końca 
nieprawidłowy, gdyby zaistniała  sytuacje że mamy dwóch radnych którzy posiadają sklepy, 
to żaden z nich nie mógłby startować w przetargu. Przepisy są jakie są, a wiemy na 
przykładzie Pana Szałańskiego, że dzierżawił 62 art. gruntów  i Wojewoda wydał decyzję o 
uchyleniu mandatu i tak samo jest w przypadku Pani Twardowskie. Jest nie fer w stosunku 
do tej małej społeczności  która funkcjonuje. Nam jako Komisji jest też nam trudno 
rozpatrywać na Komisjach. Czyn jest znikomy, ale ustawodawcy wydali taki przepis i należy 
go respektować.  
Stempczyński  Jerzy jest problem, faktycznie nikt nie chce przyjmować  wydawania zakupów 
dla podopiecznych MGOPS.  Te przepisy to same bzdury względem radnych.  Tak to wygląda, 
że Pani Twardowska złamała prawo. Jeżeli podejmiemy uchwałę to będą jeszcze wybory. 
Wskazał iż będzie głosował przeciw wygaśnięcia mandatu  radnej Anny Twardowskiej. 
Pani Wilińska Grażyna odczytała projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. Przewodnicząca 
Rady  poinformowała radną Twardowską iż zgodnie z art. 25a radna może  brać udział w 
głosowaniu bądź nie .  
Pani Twardowska wyłączyła się z głosowania . W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 
Za podjęciem uchwały głosowało -0, przeciw – 11radnych, wstrzymał – 1. W wyniku 
powyższego uchwała o wygaszeniu mandatu nie została podjęta. 
 

Ad. 7.   Uchwała w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w 
Chodczu uprawnionego do stwierdzenia zakresu i konieczności odbywania podróży 
służbowych przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chodczu. 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przekazała, iż w związku że radny Szałański ma wygaszony 
mandat, a był uprawniony  do popisywania delegacji dla Przewodniczącego. Należy podjąć 
następną uchwałę. Mamy jednego Wiceprzewodniczącego Panią Grażynę Wilińską która 
wyraziła zgodę na upoważnienie jej do podpisywania delegacji dla Przewodniczącej Rady 
Miejskiej. 
Radna Wilińska odczytał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało – 13 radnych,          
przeciw -0, wstrzymujących -0. Uchwała została podjęta. 
       

Ad. 8.  Uchwała  w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora  SZPO w 
Chodczu. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Arkadiusz Koza wskazał iż ciągle są pisane skargi na 
coś, kogoś, po coś. Sytuacja wygląda następująco . Na działalności dyrektora SZPO w Chodczu 
wpłynęła skarga od rodziców Państwa Kaczmarków zam.  w Chodczu. Przekazana została 
skarga do Komisji Rewizyjnej . Dotyczyło to sytuacji w rodzinie. Gdzie pedagog szkolny 
zareagował na sytuację przemocy i zostały poczynione kroki dyscyplinarne do Sadu 
Rodzinnego. Wpłynęły dwie skargi do Rady. Na działalność Pana dyrektora, że zbyt 
pochopnie bez analizy i sprawdzenia czy faktycznie tak się działo zostało przekazane do 
organu ścigania. Druga w tej samej formie że rodzice nie maja możliwości wchodzenia na 
teren szkoły. Jest sytuacja, że  Szkoła tj. Rada Pedagogiczna i Dyrektor przygotowali  
regulamin kontaktu z rodzicami. Jest taki regulamin, ale został sporządzony po fakcie. 
Sugerowałem obecność prawnika na posiedzeniu. Członkowie  różnie to rozważali czy jest to 
właściwe czy być może nie. Komisja Rewizyjna przygotowała uzasadnienie do projektu 



uchwały, które to uzasadnienie odczytał Przewodniczący Komisji Pan Arkadiusz Koza. Treść 
uzasadnienie  stanowi załącznik do protokołu.  
Komisja proponuje podjęcie  uchwały gdzie uznać skargę za bezzasadną. 
 
Dyrektor SZP Marek  Kwieciński jestem winien wyjaśnienia Państwu w tej sprawie. My jako 
pedagodzy mamy prawa zapisane w ustawie i z tych praw korzystamy i musimy wypełniać. 
Kontrola z Kuratorium wykazała  wzorowe postępowanie w procedurach, pracownicy zostali 
pochwaleniu za prawidłowe stosowanie przepisów  ustawy. Jeżeli ktoś by miał jakieś 
zastrzeżenia do dyrektora szkoły to jedynie Sąd , ponieważ ta sprawa rozgrywa się w Sądzie. 
 Jeżeli nadal sprawa ta jest rozpatrywana przez Sąd Rodzinny to musi jednak coś być nie tak. 
Szkoła swój obowiązek spełniła przekazał dyrektor i został spełniony tak jak należy i zgodnie z 
literą prawa. Co do skargi regulaminu kontaktowania się rodziców z uczniami , to sobie 
przypomnijmy że jest rok bezpiecznej szkoły  i wszystkie szkoły  ograniczają niebezpieczna 
zajścia. Tutaj prosiłbym o sprostowanie, bo Pan Koza używa  słowa zakaz wejścia do szkoły. 
Takiego zakazu nie ma. Są możliwości korzystania z kontaktu w szkole. W coraz to większej 
liczbie szkół takie regulaminy działają. Taki regulamin ma możliwość regulowania kontaktu z 
nauczycielami , lub dziećmi. Wszystkie procedury są niepodważalne, ale nie należy się 
ekscytować, tylko czekamy na wyrok Sądu. Różne media się do nas  zgłaszają , ale szkoła nie 
wpuszcza na teren placówki i nie udziela wywiadów, ponieważ w tym wszystkim 
najważniejsze jest dobro  dziecka. 
Radny Koza Arkadiusz powiedział, nie lubimy rozpatrywać takich spraw, z członkami Komisji 
ustaliliśmy aby poczekać do wyroku Sądu, ale skarga była na dyrektora szkoły nie co do istoty 
sprawy. I Komisja była zobowiązana do zajęcia stanowiska w sprawie złożonej skargi i tak to 
się odbyło.  
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie złożonej skargi na 
dyrektora szkoły w Chodczu. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 13 radnych, przeciw -0, wstrzymujących-0. Uchwała 
została podjęta i uznana skarga za bezzasadną. 
 Ad. 9. Interpelacje  i zapytania radnych. 
Radna Grażyna Wilińska na terenie Chodcza  są organizowane różne projekty i doszła do 
mnie taka niemiła wiadomość , że rzekomo szkoła Pani Wilińskiej nie chciała udzielić 
pomieszczenia  do przeprowadzenia projektu. W związku z tym radna publicznie 
oświadczyła, że wyraziła na wypożyczenie szkoły na przeprowadzenie tego projektu, ale po 
jakimś czasie zrezygnowano tłumacząc że w tym projekcie nie ma pieniędzy na wypożyczenie 
pomieszczeń. Złożyła propozycję wymiany za liczbę godzin prowadzenia projektu taka sama 
liczba godzin bez opłat na hali sportowej. Za darmo nie chcę wypożyczyć Sali za wymianę 
owszem. 
Radna Ewa Kwiatkowska czy Pani Radca Prawny zatrudniona w Urzędzie ma obowiązek 
opiniowania wszystkich umów jakie są podpisywane. Czy wszystkie umowy są w jej zakresie 
obowiązków. Czy te umowy są parafowane przez Panią Mecenas. 
Sekretarz Miasta i Gminy odpowiedział, iż pani Mecenas ma prawo opiniowania wszelkich 
umów,  ma obowiązek tylko o ile zwróci się pracownik o taką czynność. 
Radna Kwiatkowska Ewa , uważa że winny być parafowane bo to nawet może być obrona do 
Burmistrza. 
Radny Koza Arkadiusz powiedział iż na poprzedniej sesji zadał pytanie w sprawie VAT-u i nie 
otrzymał odpowiedzi. 
Burmistrz odpowiedział iż w tej kwestii wypowie się Pani Skarbnik. 



Radny Błażej Krupa wskazał iż na skrzyżowaniu koło Ośrodka Zdrowia P. Al.-Hosam nie ma 
znaku drogowego, że jest droga z pierwszeństwem przejazdu. Nie ma w ogóle , pewnie ktoś 
ukradł. 
Radna Kwiatkowska, był wniosek z Komisji Rolnej o uzupełnienie znaków drogowych po 
okresie zimy. 
Radny Feliniak Wiesław było zgłoszenie w sprawie wezwania do zerwania dachu, trzeba 
uzupełnić znaki o miejscowości. 
Skarbnik  Miasta i Gminy w sprawie odzyskiwania VAT-u zaległego, powiedziała iż jest to 
długi proces i pierwsze odzyskanie jest przewidziane na rok 2015 za lata zaczynając od roku 
2008. Są to lata odległe z proporcją, zwrot tego VAT-u będzie odległy. W najbliższym czasie 
pojedziemy do Urzędu Skarbowego, aby Gminę zrobić czynnym VATowcem. Wartość opłaty 
będzie od wysokości zwrotu. 
 Ad. 10. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła pisma jakie wpłynęły do Rady Miejskie to jest: 
- pismo Państwa Al.-Hosam w sprawie powierzchni gruntowej, 
- pismo od Pani Skiermańskiej, 
- pismo od Lekarza Weterynarii co do programu w sprawie bezdomnych psów, 
- apel do wszytkich Rad, aby poparła Radę w Sępólnie Krajeńskim aby nie przeprowadzać       
wyborów tylko następny kandydat z listy, Rada wyraziła poparcie głosując za jednogłośnie, 
- pismo  Pani Krawieckiej o użyczenie lokalu dla KGW, 
-  w sprawie drogi Wojewódzkiej 269, odczytała i-meila od Zarządu Dróg Wojewódzkich, 
można powiedzieć iż coś zaowocowało i zaczyna się coś dziać, nadal Rada trzyma rękę na 
pulsie i nadal wspólnie z Burmistrzem będzie postępowanie w sprawie tej drogi 
monitorowane, 
-  Pan Janicki Józef przekazał pustą kopertę Burmistrzowi o udzielenie odpowiedzi z XVII sesji, 
na pytania które zadał, 
-  radny Jerzy Stempczyński wskazał na potrzebę stworzenia obwodnicy przez ulicę 
Ogrodową, stworzyć tzw. drogę awaryjną.  
Pani Czerniak Dorota w dzień wiosny duża liczba uczniów wyszły na ulicę, na dzień kobiet 
dzieci zrobiły dla kobiet, na Orkiestrę Pomocy dzieci brały udział, dzieci nasze robią duże 
imprezy, lecz w gazecie nic się nie pisze. 
Osiedle Leśne – samochody stoją na chodnikach, najgorsza jest ulica Bukowa, cała 
zastawiona. 
Burmistrz odpowiedział, iż nie ma osoby która by się zajmowała promocją gminy, przedtem 
była Pani Jotka, obecnie nie jest umowa przedłużona, tylko jeszcze nam blokuje artykuły, 
albo nie umieszcza. 
Sołtys z Woli Adamowej było już przerabiane w tamtej kadencji w kwestii drogi 
wojewódzkiej, nie wiadomo kiedy ruszy się z tą drogą i sprawa stoi w martwym punkcie. 
Pani Barbara Krawiecka wskazała iż ma kilka spraw do przekazania, otóż co do sprawy którą 
podnosiła Pani Wilińska, był projekt do przeprowadzenia, ustalono że odbędzie się to 
szkolenie w Zalesiu. Następnie uzyskano odpowiedź że w Zalesiu się nie odbędzie w remizie. 
W związku z tym program przeprowadzono w remizie OSP w Chodczu. Pierwsze się zdarzyło, 
że dla swoich mieszkańców nie było możliwości przeprowadzenia programu. 
Pan  Szymurski Zbigniew  wyjaśnił, że przy przeprowadzaniu takiego programu to kto zapłaci 
za szambo, za śmieci. Sam nie rządze  co do remizy powiedział radny. 
Pani Barbara Krawiecka nie ma znaku zakazu wjazdu samochodów przy IMBISIE na Placu 
Kościuszki. 



Wskazała na potrzebę przywrócenia kursu do Łodzi. 
Burmistrz odpowiedział , aby taki kurs przywołać trzeba będzie zapłacić. 
Ponadto Pani Barbara zaprosiła w niedzielę Palmową na dzień żuru, o godzinie 15,oo. 
Pani Pasińska poinformowała, iż Koło Emerytów i Rencistów przekształciło się w 
Stowarzyszenie, i poprosiła o dalszą tak dobrą współprace jaka była do tej pory. 
Przewodnicząca Rady wyczerpała porządek obrad - zamykam obrady XL sesji Rady Miejskiej 
w Chodczu. 
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